
Een rooskleurige failliete erfenis 

Afgelopen oktober was de programmabegroting van 2014 aan de orde in de 
raadsvergadering. De zogenaamde behoedzame begroting van de gemeente 
Doetinchem loopt al weer aardig uit de pas. De oorzaak daarvan wordt door het 
college vooral gezocht bij de verminderde inkomsten ten gevolge van 
rijksbeleid en de financiële crisis. De gevolgen van het eigen beleid, en dan 
vooral de buitensporige uitgaven in het fysieke domein (infrastructuur en 
volkshuisvesting), worden spontaan vergeten. Wat betreft de woningbouw-
locaties is de gemeente al voor zo’n € 50 miljoen het schip in gegaan. Inmiddels 
zijn daar behoorlijk veel risico’s in beeld gebracht en financieel afgedekt. 
GroenLinks ziet daarnaast in Iseldoks nog een groot risico dat ons nog wel extra 
geld zal gaan kosten. Ook aan de stroppenpot van het A18 bedrijvenpark zal de 
komende jaren nog veel meer geld moeten worden toegevoegd. Er komt geen 
bedrijf bij, maar worden wel doorlopend kosten gemaakt. 

Met de gemeenteraadsverkiezing in aantocht wil het college echter geen al te 
beroerde verhalen de wereld in helpen, dus klinkt er nu nog een rooskleurig 
verhaal voor 2014. Een plan van aanpak voor het A18 bedrijvenpark, inclusief 
verschillende scenario's om af te waarderen, komt er net na de gemeenteraads-
verkiezingen in 2014. Dan vallen de klappen en start de nieuwe raad met een 
failliete erfenis van deze coalitie. 

GroenLinks is echter een optimistische partij. Onze fractie heeft tijdens de 
bezuinigingen in 2011 middels een tegenbegroting al laten zien dat het anders 
kan. We hebben voldoende ideeën die u, onder andere, in ons 
verkiezingsprogramma zult aantreffen. Ideeën om de Doetinchemse 
samenleving meer bij elkaar te brengen en groener, socialer en prettiger te 
maken! 
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De jeugd heeft de toekomst 

Samen met het CDA hebben we een 
amendement ingediend om ook vanaf 
2014 geld vrij te maken voor natuur- 
en milieueducatie voor alle basisschool 
kinderen. De eerder voorgenomen 
bezuinigingen op dit gebied zijn ons 
een doorn in het oog. Nu investeren in 
de bewustwording van de jeugd op het 
gebied van groen en duurzaamheid 
levert een enorm rendement op in de 
toekomst. Helaas zagen de PvdA, D66, 
de VVD en Uw Belang daarin geen 
reden om het amendement te 
steunen.    

Schaliegasvrije gemeente  

Een grote meerderheid van de raad 
steunde een motie van de fractie van 
GroenLinks waardoor de gemeente 
Doetinchem schaliegasvrij is verklaard. 

Geen verhoging OZB loze belofte 

Een zeer kleine meerderheid van de 
raad (CDA, VVD, D66, SGP/CU en Uw 
Belang) steunde een motie waarin het 
college werd opgeroepen om ook na 
2014 de OZB niet te verhogen. Het is 
weer verkiezingstijd en dan kunnen er 
loze beloften gedaan worden. 
GroenLinks heeft aangegeven dat we 
als raad voor de keuze kunnen komen 
te staan tussen meer bezuinigen op 
sociale voorzieningen of het verhogen 
van de OZB. In dát geval zullen wij de 
OZB verhogen om sociale 
voorzieningen op een acceptabel 
niveau te houden. PvdA, SP en PLOD 
waren het met ons eens. De kiezer 
heeft wat te kiezen op 19 maart! 

 

Massaontslag Sensire 

De bezuinigingen, die het kabinet 
vanaf 2015 gaat doorvoeren op de 
thuiszorg, werpen hun schaduw 
vooruit. Het ontslag van thuiszorg-
medewerkers bij Sensire is een direct 
gevolg van dit beleid van de PvdA-
VVD regering. In Doetinchem is echter 
in de gemeenteraad afgesproken dat 
we voor 2014 de hulp bij het 
huishouden handhaven op het niveau 
van 2013 en dat de werknemers 
dezelfde arbeidsvoorwaarden 
behouden. Deze afspraak werd breed 
gedragen binnen de Doetinchemse 
partijen. Wethouder Wilschut is hier 
vervolgens mee aan het werk gegaan 
en had het daardoor ook relatief 
gemakkelijk bij de gesprekken met de 
thuiszorgmedewerkers in vaste dienst 
waarbij ontslag nog dreigde. 
GroenLinks wil ook voor 2015 de forse 
bezuinigingen op de thuiszorg van 
tafel en is benieuwd of PvdA en VVD 
ook dan bereid zijn daarvoor te 
strijden.  

Inwoners intensief betrokken 

Via een klankbordgroep waren 
inwoners intensief betrokken bij het 
herinrichtingsplan voor de 
Hoofdstraat in Gaanderen. Deze 
klankbordgroep bestond onder 
andere uit vertegenwoordigers van de 
Dorpsraad, scholen, winkeliers en de 
wijkagent. Het resultaat is een breed 
gedragen plan dat door de 
gemeenteraad als hamerstuk kon 
worden afgehandeld. GroenLinks 
heeft  het college en de ambtenaren 
gecomplimenteerd met het 
doorlopen proces en de klankbord-
groep bedankt voor hun betrokken-
heid en inzet. Al jaren pleiten wij 
ervoor om inwoners te betrekken bij 
besluitvorming. Het is goed om te zien 
dat dit nu ook gebeurt. Het succes in 
Gaanderen leidt hopelijk tot meer van 
dit soort initiatieven.  



Kleine ondernemer belangrijk voor leefbaarheid dorp en wijk 

Door een wetswijziging kunnen gemeenten zelf bepalen in hoeverre ze het 
openstellen van winkels op zondag toestaan. Het Doetinchemse college 
stelde voor om toe te staan dat alle supermarkten op elke zondag open 
mogen zijn. Een voorstel dat bestond uit tegenstrijdige argumenten en slecht 
onderbouwde  aannames. De opmerking van de wethouder dat het 
wegvallen van winkels in de dorpen juist een kans biedt voor de 
Doetinchemse winkelstad, versterkt ons gevoel dat kleine winkeliers door 
het college worden afgeschreven. Volgens het college moeten we nu 
eenmaal mee met de 24-uurs economie. GroenLinks wil niet blind 
meedrijven in deze maalstroom waarin grote concerns blijven drijven en 
kleine winkeliers kopje onder zullen gaan. Niet alleen kleine supermarkten, 
maar ook andere winkeliers zoals bakkers, zullen de dupe worden van een 
algehele zondag-openstelling. Deze winkeliers zijn juist van groot belang 
voor de leefbaarheid in hun wijk of dorp. 
Zelfs minister Kamp gaf op radio 1 aan zich zorgen te maken over het 
afvloeien van koopkracht naar grote concerns ten koste van kleine 
ondernemers. De Doetinchemse VVD-fractie deelt deze zorg van hun eigen 
minister niet en vindt marktwerking belangrijker. Ook de fractie van de PvdA 
ging mee in dit liberale denken van hun coalitiepartner. Bij de hoofdelijke 
stemming bleek één raadslid van de PvdA wel bezwaren te hebben tegen 
een 24-uurseconomie en de gevolgen voor de kleine winkeliers. Hij stemde 
daarom voor een amendement van GroenLinks, SP, SGP/CU en CDA. Het 
amendement werd aangenomen waardoor het roulatiesysteem van 3 
supermarkten die op zondag open mogen zijn in stand blijft en winkeliers 
wel de mogelijkheid krijgen voor maximaal 12 extra koopzondagen. 
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Duurzaam stilstaan 

Het college presenteerde het 
duurzaamheidsprogramma 2014-2018 
met de titel: 'Duurzaam Doetinchem 
Doen.' Bij het lezen van dit programma 
kon de fractie van GroenLinks maar 
één ding constateren: de wereld 
verandert, maar Doetinchem staat stil! 
Een beter passende titel bij het 
programma is 'Duurzaam Doetinchem: 
wat we eventueel zouden kunnen 
doen.' De fractie van de PvdA gaf in 
hun bijdrage aan het juist goed te 
vinden dat er geen concrete plannen in 
het programma staan. Vervolgens 
dienden ze samen met D66 een motie 
in waarin het college werd opgeroepen 
met concrete voorstellen te komen 
voor het realiseren van meer 
zonnepanelen, onder andere op het 
A18 Bedrijvenpark. Een opdracht die 
het college trouwens al eens eerder 
kreeg van de raad. 
De fractie van GroenLinks heeft aan 
het begin van deze raadsperiode een 
heel groen en duurzaam programma 
aangeleverd. Daarvan is helemaal niets 
in het coalitieprogramma opgenomen. 
Wat dat betreft sluit het nieuwe 
duurzaamheidsprogramma dus 
naadloos aan op het programma van 
2009-2012, oftewel: ‘Duurzaam 
Doetinchem: wat we allemaal hadden 
kunnen doen!’ Helaas kan GroenLinks  
niet  anders dan constateren dat 
duurzaamheid voor de coalitiepartijen 
alleen vlak voor de verkiezingen weer 
even relevant is. 

Fusie sociale diensten met Wedeo 

Vanwege de bezuinigingen, die de 
regering van PvdA en VVD op de 
sociale verzekeringswetten invoert, 
zoeken gemeenten naar oplossingen 
door bijvoorbeeld overhead 
(bureaucratie, management, 
administratie) te beperken. Vandaar 
dat er een fusie bovenstaande fusie 
wordt voorgesteld tussen Wedeo en 
de sociale diensten van de gemeente 
Doetinchem en Oude IJsselstreek, met 
een mogelijke besparing van € 1 
miljoen. Op zich niets op tegen zou je 
zeggen. Het is echter helemaal niet 
duidelijk welke consequenties dit heeft 
voor het wijkgericht werken ter 
versterking van de zelfredzaamheid 
van de inwoners. Als de verstrekking  

van een bijstandsuitkering los komt te 
staan van de beoogde samenwerking 
in de wijk tussen zorg-, inkomens- en 
welzijnsvoorzieningen, is het wijk-
gericht werken bij voorbaat mislukt. 
GroenLinks heeft als voorwaarde 
gesteld dat hier bij de inrichting van de 
fusie-organisatie expliciet aandacht 
aan wordt besteed. We konden een 
amendement van de VVD dat hierover 
ging van harte steunen. 

Groen lintje voor Willem Pasman 

GroenLinks Doetinchem heeft 
donderdag 21 november een Groen 
Lintje uitgereikt aan Willem Pasman. 
Willem is al jaren actief voor het 
behoud van bomen in verschillende 
gemeenten in de Achterhoek. Eerst 
namens de landelijke Bomen-stichting, 
later heeft hij samen met andere 
bomenliefhebbers de Bomenstichting 
Achterhoek opgericht. Met gerichte 
acties en het aantekenen van bezwaar 
tegen het onnodig kappen van 
gezonde bomen heeft Willem veel 
bereikt. Vooral het behouden van 
waardevolle bomen, zoals de 
lindebomen aan de Martinuslaan in 
Wehl, maar ook het besef bij 
gemeenten om meer rekening te 
houden met natuur. Steeds meer 

gemeenten zien de Bomenstichting 
Achterhoek als een serieuze 
gesprekspartner en vragen advies bij 
het ontwikkelen van (bouw)plannen 
en aangevraagde kapvergunningen. 
Met dit Groene Lintje geeft 
GroenLinks Doetinchem blijk van 
waardering voor de enorme 
gedrevenheid waarmee Willem zich 
inzet voor de bescherming van 
waardevolle bomen in onze regio. 
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